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Elektronické hodnocení nenahradí žákovskou knížku
Odzvoní na základních
školách papírovým žákov-
ským knížkám? Ve velkém
je začíná nahrazovat elek-
tronická klasifikace

JAROSLAVA HOHLOVÁ

Tachov – Čím dál tím více
škol na Tachovsku se začíná
přiklánět k elektronické
evidenci hodnocení žáků a
omezuje nebo upouští od
hodnocení prospěchu do
žákovských knížek.
Jednou ze škol, která už

od začátku školního roku
systém elektronické evi-
dence plně zavedla je Zá-
kladní škola Zárečná v Ta-
chově. „Na setkání ředitelů
tachovských základních škol
jsme se všichni už před ča-
sem dohodli, že půjdeme
touto cestou. Doba jde do-
předu a vyhledávání infor-
mací na internetu je dnes
samozřejmostí. Někteří ro-
diče na to sice ze začátku
hleděli s nedůvěrou, ale teď
po téměř třech měsících

fungování mohu říct, že
nemáme žádný problém.
Rodiče i děti si na systém
zvykli a snad nikomu papí-
rová žákovská knížka ne-
chybí. Výjimku jsme udělali
pouze u prvňáčků, ti se
hodnotí jinak a tak jim pa-
pírová žákovská knížka zů-
stala. Pokud je ale rodič so-
ciálně slabší, nebo nemá
doma připojení na internet
a počítač, může požádat o
zachování klasické žákovské
knížky a dítě jí samozřejmě
dostane. Takových rodičů tu
ale ze stovek dětí máme jen
pár,“ řekl Tachovskému de-
níku ředitel Základní školy
Zárečná Zdeněk Hnát.
Malý rozruch vyvolala in-

formace, která tento týden
zazněla na rodičovských
schůzkách na základní škole
Hornická v Tachově. Někteří
rodiče se zde dověděli, že
škola plánuje od příštího
školního roku také plně
přejít na elektronickou evi-
denci hodnocení. Proti této
informaci ihned nesouhlas-
ně vystoupilo několik rodičů

a ptali se na hlavní důvod
této změny. „Jsem proti.
Myslím, že známkování v
žákovské knížce žádný sys-
tém nenahradí. Když jí ote-
vřu, vidím jak se v týdnu
dítě snaží a můžeme pro-

brat látku, která mu nejde,“
uvedla jedna z maminek.
Druhá k tomu přidala, že si
myslí, že alespoň pro děti na
prvním stupni by měly pa-
pírové žákovské knížky zů-
stat. Vidět známky na papí-

ře je podle ní pro děti mo-
tivační a když dostanou
třeba podtrženou jedničku
mají z ní velkou radost.
Základní škola Hornická v

tomto roku spustila naostro
počítačový systém klasifi-
kace žáků a tak i tady už se
rodiče mohou přihlásit do
programu a hodnocení uči-
telů sledovat. „Naprosto chci
ale dementovat zprávu, že
bychom chtěli upustit od
papírových žákovských kní-
žek a přejít plně na elektro-
nické hodnocení prospěchu.
Volba zda papírové žákovské
knížky nahradit elektronic-
ky je plně v kompetenci ře-
ditelů škol a naše škola o
žádné takové změně neu-
važuje. Na třídní schůzce se
zřejmě jednalo o komuni-
kační nedorozumění. Sys-
tém u nás sice zavedený je,
ale funguje souběžně papí-
rová žákovská knížka i po-
čítačový program, do které-
ho se rodiče dětí mohou
kdykoliv přihlásit a sledovat
hodnocení žáků. Každý ro-
dič už obdržel unikátní kód

a systém tak už může vyu-
žívat. S testováním progra-
mu bez zapojení rodičů
jsme začali už během mi-
nulého školního roku. Chtěli
jsme hlavně vychytat chyby
a dát možnost učitelům na-
učit se s programem bez-
chybně pracovat,“ řekl Ta-
chovskému deníku ředitel
Základní školy Hornická
Radek Červený.
Ani další základní školy v

okrese zatím o výhradně
elektronickém hodnocení
svých žáků neuvažují. „U
nás máme také souběžný
systém klasického hodno-
cení do žákovských knížek a
pak počítačový program,
kam učitelé známky pravi-
delně zapisují a rodiče si tak
mohou podle potřeby pro-
spěch svých potomků kont-
rolovat. Zavedením progra-
mu jsme reagovali na žá-
dosti rodičů a chtěli jim vy-
jít vstříc. Všichni jsou tak
vlastně spokojeni,“ uvedla
ředitelka Základní školy
Gagarinova ve Stříbře Kvě-
toslava Špilerová.

K ZRUŠENÍ PAPÍROVÉ ŽÁKOVSKÉ KNÍŽKY, tak jak jí znají rodiče
školou povinných dětí základních škol, na ZŠ Hornická Tachov v
nejbližší době nedojde. Foto: Deník/Jaroslava Hohlová

Policisté představili
studentům svou práci

Pokračování ze strany 1
Jedním ze zúčastněných

studentů byl také Filip Vrba.
„O práci u Policie České re-
publiky jsem přemýšlel již
dříve. Poměrně dost jsem si
toho i zjistil, ale i přes to
jsem se dnes dozvěděl další
zajímavé věci. Beseda byla
určitě zajímavá a to nejen
pro ty, kteří mají o práci u
policie nějaký zájem,“ řekl
student Střední průmyslové
školy.
Jak již tázaný žák nazna-

čil, přednáška Policie České
republiky ukázala studen-
tům čtvrtého ročníku opět
něco více z policejní práce.
Řečeno bylo mnoho napří-
klad o přijímacím řízení, o
možném vysokoškolském
studiu na policejní univer-

zitě. Zmíněn byl také plat,
který je pro případné zá-
jemce z řad brzy vystudo-
vaných uchazečů jednou z
nejpodstatnějších věcí. K
vidění byly ukázky různých
zásahů policie, některé i
poměrně netradiční. Došlo
ale také na osobnější zku-
šenosti, co se nejrůznějších
zásahů, či záchrany týče.
Oblíbeným tématem na po-
dobných besedách je střelba
na případného pachatele. O
této zkušenosti promluvili
policisté také. „Tato beseda
by studentům měla přede-
vším přiblížit práci Policie
České republiky a opět jí
ukázat z jiného úhlu. Zají-
mavé informace se mohli
dozvědět i případní uchaze-
či,“ na závěr dodala mluvčí.

Řidička byla pod vlivem pervitinu
Stříbro – Třiadvacetiletá
řidička usedla za volant
svého vozu pod vlivem ná-
vykových látek. K její smůle
jí ale zastavila hlídka do-
pravních policistů.
Stříbrští policisté v uply-

nulém dni zastavili kolem
dvaadvacáté hodiny večerní
v obci Stříbro osobní vozidlo
značky Volkswagen Golf,
které řídila třiadvacetiletá
žena. Při kontrole se podro-
bila dechové zkoušce a testu
na drogy. V prvním případě

byl výsledek negativní, test
na drogy však reagoval po-
zitivně na amfetamin.
Na základě toho byla ři-

dička převezena na lékařské
vyšetření a odběr krve.
Policisté jí další jízdu za-

kázali a zahájili úkony
trestního řízení pro pode-
zření ze spáchání přečinu
ohrožení pod vlivem návy-
kové látky. Nyní čekají na
výsledky lékařského vyšet-
ření. Případem se i nadále
zabývají. (hoh)

Farmářské trhy budou mít duši
Tachov – Už tuto sobotu od
se konají Farmářské trhy v
Tachově. Nakoupit můžete
kvalitní a tuzemské potra-

viny vyráběné s láskou a
respektem Tentokrát i nový
stánek s „regionální duševní
potravou“. (hoh)
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